
Isten válasza az ember bűnére - Jézus Krisztus a kereszten. 

 

A bűn bizalomvesztés az Istennel, a szövetségének elszakítása, a bűn 

ellenszegülés és engedetlenség az Isten szeretetével szemben. 

 

A bűn tönkreteszi az embert, szétzilálja, kapcsolatait megrontja, jövőjét elveszi, 

reménytelenné teszi. 

 

A bűn a közösségben elvesz minden lehetőséget a növekedésre, elveszi az 

egészséges légkört, és teret enged a gonoszságnak. Teret enged a bűn 

uralmának, a gonosz uralmának. 

 

És az Isten, mert szeret, segítségünkre siet. 

 

Segítségünkre siet úgy, hogy fiában magára veszi bűneinket, bűneink 

következményét, magára veszi betegségeinket. Nem vádaskodik, nem keresi a 

maga igazát, nem gondolja, hogy igazságot kellene találnia, némán tűr, és megy 

a halálba. Helyettünk. 

 

Azért, hogy nekünk reményünk legyen. 

 

Jézus Krisztus a kereszten Isten igazsága. Így tesz igazságot az Isten. 

 

Ő a fiát küldi értem, a szolgáért. Valaki meghalt értem, értünk, helyettem. Jézus 

Krisztus az Isten fia. 

 

És az ő halála méltatlan körülmények között történik. A szégyen fáján hal meg a 

bűnösök között. Úgy tűnik, semmi rendkívüli nincs benne, csak bűnös, mint a 

másik kettő, mint a többiek, mint mi mindannyian. 

 

És mégis, Jézus Krisztus az Isten fia a kereszten, Isten igazsága, Isten békéje. 

 

Valaki életét áldozta értem, hogy nekem életem legyen, hogy nekem jövőm 

legyen. 

 

Isten válasza az ember bűnére, az én bűnömre, az, hogy olyan kiváló főpapunk 

van, aki áthatol az egeken. 

 



A főpap, aki a maga tevékenységével, áldozat bemutatásával, önfeláldozásával 

áthatol az egeken, dicsőíti az Istent és visszaadja nekünk is azt a lehetőséget, 

hogy megszólíthassuk az Istent, hogy megköszönhessük az életünket. 

Visszaadja a lehetőséget, hogy az Istent Atyámnak szólítsam. Uram. 

 

Olyan kiváló főpapunk van, aki közbenjár értünk, mert ismeri gyengeségemet, 

ismeri küzdelmeimet, ő az, aki magára vette és viszi az Atyához. 

 

Olyan kiváló főpapunk van, aki engesztel most is folyamatosan. 

 

Ezért van lehetőség bűneinket az egyház szentségében elengedni, ezért kapunk 

lehetőséget a feloldozásban, mert ilyen kiváló főpapunk van. 

 

Közösséget teremt bennünk az ő áldozatával, az ő példájával. 

 

Olyan kiváló főpapunk van, aki mindvégig ébren tartja bennünk az örök élet 

reményét. 

 

Hogy a remény embereiként tudjunk élni. Mindazt, amit a bűn, az én bűnöm, a 

saját bűnöm elvett, amit a bűnös struktúrák szétzilálnak, az Isten fia, Jézus 

Krisztus magára veszi, fölviszi a keresztre, és főpapként közbenjár értünk, 

engesztel, áldozatot mutat be, közösséget teremt, és az örök élet reményét 

tartja ébren bennünk. 

 

Milyen nagy ajándék ez? Isten válasza: Jézus Krisztus a keresztre feszített, de 

tudjuk róla, hogy ő az élet ura. Nemcsak a föltámadás után, hanem már a 

kereszten is. 

 

Ezért van bizalmunk az Istent, most is, ebben a liturgikus ünneplésben, Atyának 

szólítani és ezért van bizalmunk kéréseinket megfogalmazni feléje.  


